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H.J.M. Peters
Veldkamperstraat 1
7054 AX Westendorp
 
Aan het College van Burgemeester en Wethouders der gemeente Oude IJsselstreek
Postbus 42
7080 AA Gendringen

Westendorp, 16 februari 2016,
 
Geacht college,
 
Op dinsdag 9 februari 2016 heeft de FNV samen met zorgmedewerkers een toer gemaakt door de 
Achterhoekse gemeenten en heeft daarbij ook een stop gemaakt in de Oude IJsselstreek. De SP 
heeft van de FNV vernomen dat wethouder Kuster een aantal uitspraken heeft gedaan die naar 
onze mening geen recht doen aan de situatie rondom de huishoudelijke verzorging in de Oude 
IJsselstreek.
Daarom heeft de SP fractie de volgende vragen aan het college:
 
1. U heeft aan de vertegenwoordiging van FNV aangegeven dat de verhouding alfahulpen 40% 

is, terwijl wij eerder de volgende cijfers van het college hebben gekregen:

                                                                          2014                             2015 (t/m 24-06-2015)

Azora                             HH1 en HH2                   94                                62
TSN                               HH1                                98                                 6
Zorgkompas                  HH1 en HH2                   34                                11
PGB regulier                 HH1 en HH2                   261                              25
Helder                            HH1                                14                               607
Alfasens                        HH1                                 3                                 130

Hieruit blijkt dat de verhouding t.o.v. ZIN ongeveer 90% is. Is er iets in de aantallen veranderd 
sinds wij deze gegevens van het college ontvingen? Zo ja, kunt u ons dan de nieuwe aantallen per 
organisatie doorgeven? Zo nee, waarom geeft u een veel lager percentage alfahulp aan bij de 
FNV?

2. Op 4 december 2015 hebben de FNV, CNV, VNG en staatssecretaris Martin van Rijn (VWS) een 
gezamenlijke aanpak afgesproken over het creëren van nieuw perspectief voor langdurige zorg en 
ondersteuning en verantwoord marktgedrag.
 

Daarin staat het volgende geschreven:

“Publiek gefinancierde banen moeten reguliere banen zijn tegen fatsoenlijk arbeidsvoorwaarden. 
Schijnconstructies zijn verboden en worden actief bestreden. Cliënten worden niet geconfronteerd 
met werkgevers- of opdrachtgeversverplichtingen, tenzij de cliënt bewust en goed geïnformeerd 
kiest voor een maatwerkvoorziening PGB (en vervolgens voor een alfahulp of zzp-er). Alleen daar 



waar de cliënt aangeeft dat het aanbod in natura niet passend is voor de persoonlijke situatie en 
de cliënt – evt. met behulp van zijn of haar sociale netwerk – in staat is de met het PGB verbonden 
(werkgevers-)taken uit te voeren, kan sprake zijn van gebruik van de Regeling dienstverlening aan 
huis.”

 “Verbod op alfahulpen in de algemene voorzieningen
Het kabinet stelt voor, de inzet van alfahulpen in de algemene voorzieningen te verbieden              
per 1 januari 2017. Bij wet wordt geregeld dat de algemene voorziening enkel een voorziening in 
natura kan zijn, waarbij er geen werkgevers- of opdrachtgeversverplichtingen komen te rusten op 
de cliënt. Daarmee wordt het gebruik van de Regeling dienstverlening aan huis (het sociale 
zekerheidsregime voor alfahulpen) in de Wmo 2015 beperkt tot enkel de pgb-houders in de 
maatwerkvoorziening.”

In de aangenomen nota “Voorbij de zure appel” wordt de huidige voorziening huishoudelijke hulp 
omgebouwd naar een algemene voorziening. In bijzondere gevallen blijft een maatwerkvoorziening 
altijd mogelijk.
 
In de afspraken tussen bonden en regering staat duidelijk aangegeven dat alfahulp via een 
algemene voorziening verboden wordt.
 
Hoe gaat het college ervoor zorgen dat de alfahulpen een normaal dienstverband krijgen en kunt u 
de raad z.s.m. een voorstel doen toekomen hoe u dit precies vorm gaat geven in Oude 
IJsselstreek?

3. Waarom heeft de wethouder bij de FNV aangegeven dat er moties van de VVD in de Tweede 
Kamer ingediend zijn die deze afspraken veranderd zou hebben? Kun u aangeven welke moties 
dat zijn en of deze aangenomen zijn?
 

4. Gezien de problematische situatie voor de TSN medewerkers is er een voorstel gekomen van 
Jos de Blok, Familiehulp, om de medewerkers over te nemen met behoud van dezelfde 
arbeidsvoorwaarden en rechten.
 
De SP staat achter dit voorstel en heeft vernomen dat de wethouder de volgende toezegging heeft 
gedaan:

“Mondelinge toezegging om optie A ( =overname door Buurtzorg) te onderzoeken”

Aangezien er haast is bij de keuze van gemeenten, vóór 23 februari, wil de SP graag weten welke 
keuze ons college maakt om het zo goed mogelijk voor de TSN medewerkers en cliënten te 
regelen. Gaat u in zee met Buurtzorg? Zo niet, waarom niet?

 

De fractie van SP Oude IJsselstreek,
Voor deze,
H.J.M. Peters, fractievoorzitter.
 
http://www.fnvvoorzorg.nl/media/uploads/files/uitgangspunten-voor-een-toekomstvaste-langdurige-
zorg-en-ondersteuning.pdf
https://www.rijksoverheid.nl/actueel/nieuws/2015/12/04/perspectief-langdurige-zorg-en-
ondersteuning
 


